
Zapisnik 
 
sa 19. sednice Upravnog odbora VKS održane 15. januara 2009. godine u Sali za 
sastanke Veterinarske komore Srbije sa početkom u 12 časova. 
U radu sednice učestvovali:  
Radoš Railić, predsednik UO 
Nestor Babin, potpredsednik 
Članovi: Nenad Milojković, Saša Stokić, Grgo Tikvicki i Jelica Uzelac. 
Branka Vidić opravdala je neodložnim poslovima dolazak na sednicu. 
Sastanku su prisustvovali predsednik VKS Zoran Rašić i sekretar Komore Jadranka 
Tijanić.  
Sednici su prisustvovali Živorad Kostić i Slobodan Stanojević.  
Sednicu  je otvorio predsednik Upravnog odbora Radoš Railić i predložio  
 

Dnevni red 
 
1. Usvajanje zapisnika sa sednice Upravnog odbora održane 23. decembra 2008. 

godine; 
2. Predlog realizacije Programa mera u 2009. godini; 
3. Razno.  

 
Nestor Babin predložio je UO da se, u sklopu diskusije po drugoj tačci, da reč prisutnom 
Živoradu Kostiću, jer je mišljenja da on s obzirom na događaje u poslednje dve nedelje 
ima najpotpunije informacije u vezi dugovanja Ministarstva iz 2008. godine.  
Predlog nije prihvaćen (2 glasa „za“ : 3 „protiv“: 1 „uzdržan“) i u nastavku se sednica 
nastavila prema dostavljenom dnevnom redu. 
Predsednik VKS je konsultovan oko Predloga Zakona o budžeta u delu koji se odnosi na 
Upravu za veterinu koji je za oko 60% manji u odnosu na ovu godinu i za 2009. iznosi 
Ad. 1. Zapisnik sa sednice Upravnog odbora od 23.12.2008. godine koji je dostavljen na 
samoj sednici je prihvaćen uz pitanje Nestora Babina da li je tačno da je na prethodnoj 
sednici u tačci 2. pasus 3. Zoran Rašić izjavio da je učestvovao u kreiranju zahteva za 
povećanje budžeta predviđenog za Upravu za veterinu u 2009. godin. Babin se ne seća te 
izjave. Zapisničar i prisutni su to potvrdili, a može da se proveri i na zvučnom zapisu.  
Ad. 2. Predsednik Upravnog odbora izvestio je da je u prostorijama Komore 13. januara, 
na zahtev i molbu Predsednika VKS i UO Komore, održan sastanak sa direktorom 
Uprave Zoranom Mićovićem i njegovim savetnikom za ekonomska pitanja Zvonkom 
Rotom. Na dnevnom redu su bile dve tačke: prevazilaženje dugovanja od strane Uprave 
za 2008. i pitanja u vezi realizacije Programa mera za 2009. godinu. Direktor ih je 
informisao da će deo dugovanja za septembar i oktobar najverovatnije biti isplaćen u toku 
januara i da je finansijsko stanje Uprave sobzirom na smanjenje budžeta vrlo loše. 
Konstatujući da na isplatu duga Komora ne može bitno uticati, mnogo više se razgovaralo 
o Programu mera za 2009.godinu. Od Direktora Uprave je dobijeno obećanje da će se u 
toku sutrašnjeg dana dobiti precizna informacija o iznosu dugovanja iz 2008. i pismeni 
odgovor na sva postavljena pitanja. 

Od Ministarstva je shodno prethodnom dogovoru pred sednicu Upravnog odbora 
stigla informacija (u prilogu originala zapisnika) u kojoj nema precizne informacije 



kolika su dugovanja države iz 2008.godine, zbog toga se ne zna kolika su raspoloživa 
sredstva za Program 2009. godine. Ministarstvo je u ovom dopisu zatražilo od Komore da 
imajući u vidu raspoloživa sredstva Uprave da predlog mera (vakcinacije, uzorkovanje, 
dijagnostička ispitivanja itd.) koje bi se sprovodile po Programu mera, a bile finansirane 
iz budžeta R Srbije, kao i da se da predlog cena za navedene mere. 

Diskutujući o obimu i predlogu cena usluga koje se obavljaju za Ministarstvo po 
PM predloženo je da zaključci epizootiologa sa sastanaka u Nišu (novembar) i Zrenjaninu 
(decembar) budu osnova za obim Program mera za 2009. Pored mera koje se tiču leukoze 
i bruceloze predloženo je da se u 2009. nastavi vakcinacija svinja protiv svinjske kugu na 
teret države,  a besnila na teret vlasnika, deo cenovnika koji se odnosi na usluge instituta 
biće smanjen u odnosu na prošlu godinu jer će se potrebna sredstva za rad nabavljati 
centralno preko Ministarstva.  

U dopisu Uprave od 14.01.09. od Komore je zahtevano da uputi četri 
predstavnika na sastanak u Upravi 20.01. u vezi novog uputstva za obeležavanje 
životinja. Prihvaćena je sugestija Uprave da jedan od predstavnika bude kolega Đorđe 
Ignjić koji je već uključen u rad na Projektu obeležavanja životinja. 

  
Svoju diskusiju posebno je izdvojio Nestor Babin osvrnuvši se na izdato „Saopštenje 
Komore“ povodom istupanja grupe veterinara 29.12.08. pred Skupštinom Srbije: „Stvari 
su urađene na „nelegalni način“, kako je to navedeno u saopštenju, ali su urađene sa 
ministrom Sašom Draginom. Uspeh je bio neverovatan, za razliku od Vas koji niste ništa 
uradili. Treba da saslušamo kolegu Kostića koji ima tačne podatke o stanju finansija.“ 
Napomenuo je da je lično zahtevao da se sastanak UO održi pre 12.01.09. kada je trebalo 
da se tzv. „nelegalna grupa“ sastane sa Ministrom poljoprivrede. Zahvaljujući toj grupi 
obezbeđena su sredstva za plaćanje PDV-a 10.januara. Postavio je pitanje „Da li Upravni 
odbor ima informaciju šta ta Komisija za ocenu rada veterinarskih organizaciju po 
Programu mera radi i koja su to pogranična područja.“ 
Na ova pitanja odgovor je dao Predsednik UO Radoš Railić koji je i autor „Saopštenja“. 
Podsetio je da je Upravni odbor na sednici od 23.12.08. bio protiv obustave rada imajući 
u vidu informacije date na sastanku predstavnika Instituta i Uprave 22.12.08. da će 
dugovanja, zaključno sa septembrom, biti izmirena do kraja godine. Što se tiće „Komisije 
za ocenu rada veterinarskih organizacija po Programu mera u 2008.godini“ podsetio je da 
je to Komisija Uprave u kojoj je na predlog Komore prihvaćeno učešće predstavnika 
VKS. Nadležnost i pravo direktora Uprave je da objavi rezultate rada ove Komisije. Na 
prethodnoj sednici UO bilo je reči o njegovom imenovanju u ovu Komisiju.  
 
Nakon diskusije u kojoj su učestvovali svi prisutni većinom glasova dogovoreno je da se 
sa sednice UO izda sledeće saoštenje:  
„Na sednici Upravnog odbora VKS održanoj 15. januara 2009. godine razmatran je 
Predlog realizacije Programa mera u 2009. godini u skladu sa zahtevom Uprave za 
veterinu od 14. 01.2009. godine. 
 Razmatrajući ovaj zahtev, a imajući u vidu dogovor Uprave i Komore od 
13.01.2009. godine Upravni odbor VKS je zaključio: 
 1. Uprava za veterinu nije u pisanoj formi dostavila stanje duga prema 
veterinarskim organizacijama preneto iz 2008. godine i iznos sredstava planiranih za 
realizaciju Programa mera za 2009. godinu, zbog čega Upravni odbor nije mogao da da 



predlog mera koje bi se sprovodile po Programu mera, a finansirale iz budžeta Republike 
Srbije . 
 2. Stav UO je da Direktor Uprave za veterinu u skladu sa  epizootiološkom 
situacijom, zaključcima sa sastanka veterinarskih specijalistočkih instituta u decembru i 
zahtevima koji se postavljaju pred zemlju u procesu pridruživanja EU, sačini Pravilnik o 
Programu mera zdravstvene zaštite životinja za 2009. godinu. 

3. Imajući u vidu konstatacije u prethodne dve tačke Upravni odbor predlaže da 
cena rada po Programu mera za terensku veterinarsku službu ostane na nivou 
prošlogodišnjih uvećana za stepen inflacije.  

Predloženo je da cene veterinarskih usluga koje pružaju veterinarski instituti 
ostanu na prošlogodišnjem nivou, s tim da bi u slučaju centralizovane nabavke 
dijagnostičkih sredstava preko Ministarstva, cena za taj iznos bila umanjena. 
 4.  Veterinarska komora Srbije predlaže Ministarstvu  da se poveća iznos taksi za 
obeležavanje životinja i izdavanje uverenja, poveća broj stanica na koje će se, u skladu sa 
članom 148. Zakona o veterinarstvu,  preneti nadležnosti pojedinih stručnih poslova 
veterinarske inspekcije. Komora je spremna da predloži Ministarstvu još neke 
mogućnosti povećanja pozicije sopstvenih prihoda Uprave za veterinu. 

5.  Veterinarska komora Srbije će insistirati da se kod potpisivanja  ugovora o 
saradnji Uprave i izvršilaca poslova za 2009. godinu unese posebna klauzula koja treba 
da reguliše krajnji datum izmirenja obaveza poručioca posla, odnosno Ministarstva. 
 6.  Da bi se na vreme započeli poslovi po Programu mera za 2009. godinu i 
pravilno rasporedili materijalni i kadrovski resursi veterinarskih stanica potrebno je 
ispoštovati određene vremenske rokove za obavljanje ovih aktivnosti: 
      - Uprava za veterinu treba da do kraja januara 2009. godine predloži 
Ministarsvu Pravilnik o programu mera zdravstvene zaštite za 2009. godinu. 
      -Komisija Ministarstva za ocenu rada veterinarskih organizacija treba da do 
kraja januara 2009. godine završi svoj rad i objavi rezultate.  
      -Konkurs za preraspodelu terena treba objaviti u prvoj polovini februara 2009. 
godine za sva područja u kojima je stepen realizacije programa mera nezadovoljavajući, a 
u cilju postizanja 100% realizacije Programa . 
      - Od 1. marta započeti poslove po Programu mera za 2009. godinu. 
 7.  Zbog objektivnih problema izvršenja Programa mera u pograničnim opštinama 
i opštinama sa slabo razvijenom veterinarskom službom VKS predlaže direktoru Uprave 
za veterinu da zajedno sa Komorom da predlog Ministru poljoprivrede za iznalaženje 
dodatnih sredstava za stimulisanje rada u ovim opštinama. 
 8.  Po okončanju svih dogovorenih i preuzetih obaveza Direktor Uprave i 
predstavnici VKS će informisati Ministra poljoprivrede i, ukoliko bude potrebno, 
zajednički pokušati da otklone probleme koje Uprava i VKS iz objektivnih razloga nisu 
mogli sami da reše. 
 9.  Ukoliko VKS ne postigne realno očekivani dogovor sa Upravom za veterinu, 
Komora će sa direktorima veterinarskih organizacija  sa teritorije Srbije, na zajedničkom 
sastanku razmotriti i druge korake u cilju očuvanja struke, standarda zaposlenih, 
zdravstvene zaštite životinja i zdravlja stanovništva.“ 
 
Zaključeno je da se Upravi uputi pismeni odgovor na dostavljeni dopis od 14.01.09. i 
dostave prethodni zaključci, a za predstavnike Komore na sastanku radne grupe 



Ministarstva za izradu Priručnika za obeležavanje životinja imenovani su Tiosav 
Aćimović, Goran Đorić, Zoran Knežević i Đorđe Ignjić. 
Ad. 3. Prihvaćen je predlog predsednik Komore da se godišnja skupština Komore zakaže 
za 28.mart 2009. godine. 
Sednica je završena u 15,20 časova. 
 
Zapisnik vodila      Zapisnik overava 
Jadranka Tijanić, dr. vet.     Radoš Railić,dr. vet. 
Sekretar VKS       Predsednik Upravnog odbora 


